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Výroční zpráva 2023/2024

Zhodnocení školních vzdělávacích programů pro vzdělávání

Naše škola vyučuje podle zpracovaného ŠVP s názvem „Škola pro život“
podle RVP ZV.

V tomto školním roce 2023/2024 naše škola naplnila všechny výstupy ŠVP.
Stále využíváme dovednosti a zkušenosti, které jsme získali v době distanční výuky,
což nám usnadňuje rozvoj digitálních kompetencí našich žáků ve všech oblastech
vzdělávání. Dále jsme také zařazovali nové alternativní způsoby výuky, zaměřené na
moderní trendy v pedagogice.

● Počet žáků: 959

● Počet tříd: 40

● Počet oddělení školní družiny: 12

Počty žáků od roku 2010 s výhledem na rok 2025

2



Výroční zpráva 2023/2024

Náš tým

Věková struktura pedagogických pracovníků

Věk 20
a méně 21-30 31-40 41-50 51-60 61

a více

Počet (fyz. osoby)

k 30. 9. 2023
0 27 26 40 20 8

Pedagogičtí pracovníci (odborná kvalifikace podle zákona č. 563/2004
Sb.)

Ped. prac.
celkem
(učitelé,

asistenti,
vychovatelé)

Ped. prac.
s odbornou

kval.

Ped. prac.
bez odborné

kval.

Ped. prac.
doplňující si

studiem
kvalif.

předpokl.

Odcházející
ped. prac.
nesplňující

kvalif. předpokl.

Počet
(fyz.
osoby)
k 30. 9.
2023

121 87 7 10 0
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Výroční zpráva 2023/2024

Další vzdělávání pedagogických pracovníků

SRPEN
24.-26. 8. Ředitel naživo

ZÁŘÍ
10.-15. 9. Terapeutický výcvik
21.-22. 9. Kvalifik. studium metodika prevence
21. 9. Učitel koučem
30. 9.-4.10. Erasmus Finsko
29. 9. Školení PBIS

ŘÍJEN
12.-13. 10. Specializ. studium metodika prevence
19.-20. 10. Kvalifik. studium metodika prevence
20.-21. 10. Ředitel naživo
20. 10. Učitel koučem
24. 10. Kompletní malý výcvik vedení žáků a
rodičů k odpovědnosti a samostatnosti a práce se
skupinovou dynamikou školní třídy s M. Dubcem

LISTOPAD

1. 11. Workshop k využití přírodních zahrad ve
výuce, péče o zahradu
9.-10. 11. Specializ. studium metodika prevence
16. 11. Učitel koučem
22. 11. Školení PBIS
23.-26. 11. Školení Holokaust
23.-24. 11. Kvalifik. studium metodika prevence
30. 11. Školení PBIS

PROSINEC
4. 12. Aktuální témata v literatuře
7. 12. OP JAK
7. 12. Současná literatura pro mládež
8. 12. Ředitel naživo
13. 12. Učitel koučem
14.-15. 12. Specializ. studium metodika prevence

LEDEN
9. 1. Učitel koučem
9. 1. OP JAK
9. 1. Komiks
11.-12. 1. Specializ. studium metodika prevence
12.-14. 1. Terapeutický výcvik
24.-25. 1. Kvalifik. studium metodika prevence 30.
1. Supervize asistentů pedagoga

ÚNOR
9.-10. 2. Ředitel naživo
16. 2. Učitel koučem
22.-23. 2. Specializ. studium metodika prevence
23.-25. 2. Terapeutický výcvik

BŘEZEN
1. 3. Ředitel naživo
4. 3. Současná literatura pro mládež a jak s ní
pracovat ve výuce
11. 3. Školení BOZP a PO
14.-15. 3. Kvalif. studium metodika prevence
18. 3. Učitel koučem
22.-24. 3. Výcvik ve školní mediaci
29. 4. Supervize asistentů pedagoga
29. 4. AI v kontextu našeho světa, AI jako
praktický pomocník pedagoga- ukázky, inspirace,
jak AI přenést do školních lavic

DUBEN
11.-12. 4. Specializ. studium metodika prevence
18.-20. 4. Ředitel naživo
19. 4. Učitel koučem
20.-21. 4. Výcvik ve školní mediaci
24. 4. “Učíme se v lese“ z programu Les ve škole
25.-26. 4. Kvalifik. studium metodika prevence
29. 4. Supervize -školní družina
29. 4. AI dětem - AI v kontextu našeho světa
30. 4. Supervize - školní družina

KVĚTEN
16. 5. Návštěva ZŠ Zeleneč
17.-24. 5. Terapeutický výcvik
17.-19. 5. Výcvik ve školní mediaci
17. 5. Ředitel naživo
20.-21. 5. Kvalifik. studium metodika prevence
20. 5. Školení s členy prvosledových hlídek
23.-24. 5. Specializ. studium metodika prevence
23. 5. Signály SPU na počátku školní docházky
23. 5. Výjezd ředitelů - Jesenice u Rakovníka
27. 5. Projekt Stínování
30. 5. Prověřovací cvičení složek IZS

ČERVEN
4. 6. Cirkulární škola
12. 6. Konference - primární prevence
14.-15. 6. Výcvik ve školní mediaci
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Počet zapsaných dětí pro školní rok 2024/2025 a odkladů školní docházky

Zápis do 1. ročníku Zapsané děti Přijaté děti Odklady školní
docházky

Počet 158 117 24

Přijetí k základnímu vzdělávání do 1. ročníku jsme museli pro školní rok 2024/25
omezit na 117, a to z důvodu vyčerpání kapacity školy.

Maximální počet žáků přijímaných do prvních tříd základní školy stanovila ředitelka
základní školy podle ust. § 165 odst. 1 písm. a) školského zákona v platném znění. Pro
školní rok 2024/2025 bude přijato maximálně 118 žáků (na základě § 36).

Do prvních tříd základních škol zřízených Městem Mníšek pod Brdy se přijímají děti
podle následujících kritérií:

1. děti s místem trvalého pobytu, v případě cizinců s místem pobytu, v Mníšku pod Brdy

2. děti s místem trvalého pobytu, v případě cizinců s místem pobytu, v Kytíně

3. děti s místem trvalého pobytu, v případě cizinců s místem pobytu, v Zahořanech

4. děti s místem trvalého pobytu, v případě cizinců s místem pobytu, v Klínci

5. děti s místem trvalého pobytu, v případě cizinců s místem pobytu, v Řitce

Stanovení pořadí

Pořadí přijímaných žáků je v souladu s pořadím jednotlivých kritérií. Nejprve se
vyberou děti splňující kritérium č. 1, dále děti splňující kritérium č. 2. V případě, že počet
podaných žádostí uchazečů splňujících dané kritérium přesáhne kapacitu přijímaných
žáků, bude pořadí stanoveno losem. K losování dojde mezi všemi dětmi, které dané
kritérium splňují. Losování provede člen školské rady za přítomnosti člena vedení školy.
Losovat se budou evidenční čísla, která byla přidělena dětem při zápisu. O průběhu
losování bude vystaven písemný protokol, který bude následně zveřejněn na stránkách
školy.

Přijímání žáků do ostatních ročníků bylo rovněž omezeno na kapacitní možnosti.
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Program Začít spolu - školní rok 2023/2024

Program Začít spolu je realizován v deseti třídách na prvním stupni.

Vzdělávání v programu Začít spolu je konstruktivisticky orientované. Toto pojetí
výuky vychází z předpokladu, že vlastní poznání si děti konstruují samy na základě svých
zkušeností. Žáky stavíme před podnětné problémy, klademe jim otázky, necháváme je
tvořit, objevovat, kriticky myslet, ale nepředkládáme jim hotové odpovědi.

Hlavní formou práce v programu Začít spolu je integrovaná tematická výuka v
centrech aktivit. V každém centru aktivit pracuje skupinka dětí na jiném úkolu. Činnosti v
jednotlivých centrech propojuje vždy stejné téma, např. podmořský svět. Děti pracují v
malých skupinách, mohou spolu přirozeně komunikovat, řešit problémy, rozhodovat se,
rozvíjet své vyjadřovací schopnosti, chápat a akceptovat rozdíly mezi sebou. Jsou
tak vedeny k samostatnosti i spolupráci. Mají možnost si svoji práci zorganizovat,
rozdělit si role v týmu a naplánovat postup práce a nakonec své výsledky prezentovat.
Učitel má roli pozorovatele a poradce, případně poskytuje individuální pomoc, je-li třeba.

V programu Začít spolu usilujeme o rozvoj a poskytování pravidelné kolegiální
podpory. V tomto školním roce jsme se zaměřili na vzájemné sdílení, jehož cílem by měla
být vzájemná inspirace, podpora, reflexe a diskuse o tom, jak zlepšovat svou každodenní
učitelskou práci.

Věnovali jsme se těmto tématům:

● Péče o vztahy ve třídě aneb jak na třídnické hodiny
● Pohybové hry a aktivity do výuky matematiky
● Čtení s porozuměním a digitální gramotnost
● Jak psát slovní hodnocení
● Revize RVP
● Stolní hry a další herní aktivity do výuky matematiky
● Učíme se venku

Vedoucí programu Začít spolu pravidelně navštěvuje hodiny kolegyň a poskytuje
kolegiální podporu přímo ve třídě. V rámci hospitační činnosti probíhá vzájemná reflexe
uplatňování principů programu Začít spolu a výsledků vzdělávacího procesu jednotlivých
žáků.
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Bilingvní program

V září se poprvé otevřela 1. třída s bilingvní, česko–anglickou, výukou. Do prvního
ročníku se přihlásilo 17 dětí - 9 chlapců a 8 dívek. Ve třídě kromě české třídní paní učitelky
Mgr. Jany Mlezivové působí také anglická paní učitelka Jordan Sitorius, která ve třídě
vyučuje kromě anglického jazyka také hudební, výtvarnou a tělesnou výchovu a pracovní
činnosti. Obě vyučující velmi úzce spolupracují a plánují výuku v anglickém jazyce tak, aby
splňovala kritéria RVP a ŠVP.

Druhý jazyk si žáci osvojují postupně stejně jako jazyk mateřský v každodenních
situacích. Využívají ho jako prostředek k poznání světa kolem sebe nikoliv jako jazyk
samotný, ve kterém by se zpaměti učili slovíčka nebo fráze. Vzhledem k vysoké časové
dotaci věnované právě výuce anglického jazyka nebo předmětům v anglickém jazyce jsou
pokroky prvňáčků, především v oblasti porozumění, patrné hned po několika týdnech.

V rámci bilingvní výuky škola spolupracuje také se společností Young Hippocampus
s.r.o., která pro žáky bilingvní třídy zajišťuje doplňkový odpolední kroužek anglického
jazyka a projektové výuky.

Výsledky vzdělávání

1. pololetí

Počet vyznamenání 762

Počet žáků
neprospívajících

1. st.: 0
2. st.: 2

2. st. z chování na 1. st. 0

2. st. z chování na 2. st. 0

3. st. z chování na 1. st. 0

3. st. z chování na 2. st. 0

2. pololetí

Počet vyznamenání 726

Počet žáků opakujících 1. st.: 1
2. st.: 2

2. st. z chování na 1. st. 0

2. st. z chování na 2. st. 1

3. st. z chování na 1. st. 0

3. st. z chování na 2. st. 0
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Akce a projekty ve školním roce 2023/2024

Září

Sportovní dopoledne pro 1. třídy 8. 9. 2023
Na snídani? Do školy! 22. 9. 2023
Škola v přírodě s plaveckým výcvikem 3. třídy 18.-22. 9. 2023
Focení tříd 21.-22. 9. 2023
Adaptační kurzy žáků 2.stupně 4.-8. 9. 2023
Výjezd žáků 9. tříd - Příprava na přijímací zkoušky na SŠ 11.-15. 9. 2023

Říjen
Na snídani? Do školy! 6. 10. 2023
Projektový týden 9. tříd 15.-20. 10. 2023

Listopad

Týden veteránů 7.-11. 11. 2023
Na snídani? Do školy! 10. 11. 2023
Zdobení vánočního stromu 25. 11. 2023
Knoflíkový trh 26. 11. 2023

Prosinec
Výjezd do Terezína - 9. ročníky 1. 12. 2023
Projektový týden 6. tříd 11. - 15.12. 2023

Leden Lyžařský kurz 7. tříd
21. - 26. 1.2024
27. 1.-1. 2. 2024

Únor
Recitační přehlídka 26. 2. 2024
Návštěva Osvětimi - 9. ročník 26. 2. 2024

Březen

Projektový týden 7. tříd 11.-15.3. 2024
Tibetská vlajka a Mezinárodní den Tibetu 10. 3. 2024
Jeden svět na školách průběžně
Noc s Andersenem průběžně
Den otevřených dveří 15. 3. 2024
Velikonoční snídaně s vystoupením a jarmarkem 27. 3. 2024

Duben

Zápis do první třídy 2. 4. 2024
Výjezd do Anglie 6. - 12. 4.2024
Projektový týden 8. tříd 16. - 19. 4. 2024
Den Země - sázení stromů, úklid, výlety do přírody, třídní projekty 22. 4. 2024
Projektový týden 5.tříd 23. - 29.4. 2024

Květen

Řečnická přehlídka 15. 5. 2024
zájezd do Anglie 13.-7. 5. 2024
Na snídani? Do školy! 5. 5. a 19. 5. 2024
Den proti rakovině 15. 5. 2024
Projektový den 4.tříd 21.-23. 5. 2024
Výjezd do Německa 27.-31. 5. 2024
Den dětí 31. 5. 2024

Červen

Jazykový pobyt ve Španělsku 1.-8. 6. 2024

Škola v přírodě s plaveckým výcvikem 2. a 3.třídy 10.-14. 6. 2024

Olympijský běh 19. 6. 2024

Rozloučení se žáky 9.tříd 27. 6. 2024

8



Olympiády a soutěže

Předmětové Školní kola Okresní kola Krajská kola

Olympiády

Český jazyk Český jazyk
Anglický jazyk Anglický jazyk
Dějepis Dějepis
Přírodopis Přírodopis
Fyzika Fyzika

Soutěže

Recitační přehlídka 4.- 9. ročníků Recitační soutěž
Pythagoriáda
Olympijský běh
Řečnická přehlídka

Tradičně pořádané akce během školního roku

Sportovní dopoledne pro 1. třídy - 8. 9. 2023

Začátkem září připravili již posedmé trenéři OK Dobříš – oddílu sportů v přírodě pro
všechny děti prvního ročníku na školním hřišti sportovní dopoledne. Noví žáci a žákyně
absolvovali štafetový běh, trénink obratnosti a běhání mezi umělými překážkami. Pro
všechny byl připraven výklad o orientačním běhu, který si následně vyzkoušeli, a to ve
dvou variantách - „zvířátkový“ orientační běh a měřený okruh s SI čipy.

Velikonoční snídaně s vystoupením a jarmarkem
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Zápis dětí do 1. tříd

Letošní zápis dětí do 1.tříd byl opět ve velkém stylu, tentokrát však ne v
čarodějnickém. Děti se přenesly do zvířecí říše a mohly navštívit hned čtyři stanoviště -
lesní říši, ptačí říši, džungli a vodní říši. Paní asistentky i vyučující se dlouhou dobu
připravovali na to, aby vytvořily krásné a inspirativní prostředí pro první setkání dětí s
prostředím školy a první zážitek pro ně byl co nejpříjemnější. Zápis se nesl v poklidném a
přátelském duchu a děti si mohly užít i malování na obličej, vyzkoušet si řadu metod a
prostředí z matematiky prof.Hejného, která je čeká již příští rok. Rodiče mezitím mohli
zjistit cenné informace od provázejících učitelů a snad zahnat obavy z další životní etapy
spojené s nástupem do školy.

Všichni už se těšíme na nové žáčky a budeme se snažit jim vytvořit bezpečné a
podnětné zázemí pro jejich další poznávání.

72 hodin

Také letošní rok jsme se zapojili do projektu Na snídani? Do školy? Je to pro nás
skvělá příležitost se potkat, na chvíli se
zastavit a dát si při tom něco dobrého k
zakousnutí.

Zapojila se řada tříd, které připravily
všelijaké dobroty. Nápoje a laskominy pak
nabízeli za symbolickou cenu. Obohacením
byla letošní velikonoční snídaně, která byla
spojena i s vystoupením žáků školy. Počasí
nám přálo a setkání po dlouhé zimě před
školou bylo osvěžující. Atmosféra byla
přátelská.

Za peníze utržené z projektu „Na snídani do školy” budou nakoupeny hry a věci na
aktivní trávení volných přestávek.
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Knoflíkový trh

Letošní ročník knoflíkového trhu byl
jubilejní 20. ročník. Konal se 2. 12. 2023
od 14 hodin na prostranství před školou.
Atmosféra byla přátelská, a to i přes
intenzivní sněžení. Organizačně se na
akci stejně jako v předchozích letech
podílely město Mníšek pod Brdy a ZŠ
Komenského 420. Podle počtu
návštěvníků je Knoflíkový trh po pouti
druhou největší akcí pořádanou ve městě.
Takto velké akci předcházejí i náležité
přípravy všech prodejců. Do prodeje
svých výrobků a občerstvení se zapojilo 35 tříd z naší školy. Dále také děti a rodiče z obou

mateřských škol, z 2. základní školy, ze
spolků Sedmikvítek, Oáza, Hračičkové,
domškoláci ze Školy malého vlka a
Dobrodruzi z kroužků Krasohled a
Mozaika. Na pódiu probíhal bohatý
program, kterým provázeli sedmáci
Eliška, Bára, Vojta a Lukáš, sestavený z
vystoupení žáků naší školy, ZUŠ, MŠ
Nová a 9. května a Sedmikvítku. V
závěru byly předány čestné plakety
zakladatelům Knoflíkových trhů - Ivě
Mašínové, Alexandře Merunkové,
Lukáši Nádvorníkovi, Správě státního
zámku v Mníšku, Junáku a Brdskému

Zálesákovi.

Celková tržba na trhu přesáhla částku 250 tisíc a zisk z knoflíkové daně byl
51.720,- Kč. Rozhodnutím žákovského parlamentu bude částka použita k obnovení a
doplnění zásoby knoflíků.

Děti ze ZŠ Komenského 420 zahajují práce na výrobě zboží v rámci výtvarné
výchovy a pracovních činností asi měsíc před pořádáním trhu. Mladší děti se neobejdou
bez pomoci rodičů, kteří k výrobě přistupují velmi aktivně a scházejí se při společném
tvoření, a pak pomáhají dětem i při samotném prodeji. Starší děti zvládají výrobu i prodej
zboží obvykle samy.
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Den Země

Letošní oslava Dne Země se opět nesla ve znamení ochrany přírody a dobrým
skutků ve prospěch společného prostředí. Žáci vyrazili do terénu sbírat odpadky, čistit
zákoutí. Cílem je vést žáky k odpovědnost za prostředí kolem nás, za čistotu planety a její
udržitelnost. U nás ve škole byla navíc obohacená o bazar. Žáci měli možnost sami prodat
věci, které již nevyužijí a poslat je tím dál k radosti někoho dalšího. A tak bylo náměstíčko
před školou plné plyšáků, oblečení, knih a dalších podivuhodných věcí.

Noc s Andersenem

Letošní termín pro Noc s Andersenem byl opět pohyblivý, a to z důvodu možností
třídních učitelů. Noc s Andersenem byla realizována zejména na 1. stupni. Paní učitelky
připravily pro děti bohatý program na podporu čtenářské gramotnosti. Děti si akci s
přenocováním opět užily.

Řečnická přehlídka ve Všenorech - Křížem krážem naším krajem…
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Den dětí

Dne 31. května 2024 škola ve spolupráci s vedením města Mníšek pod Brdy a
společností Bios Fit uspořádala tradiční oslavu dne dětí. Letos nám bohužel počasí příliš
nepřálo, ale i tak si to všichni užili. Děti měly možnost plnit zajímavé úkoly, zatímco rodiče
mohli sledovat vystoupení a zpříjemnit si deštivé odpoledne i něčím dobrým k zakousnutí.

S žáky si připomínáme důležité dny během roku, poukazujeme na tradice a
propojujeme učení se zážitkem…

I když je haloween spíše americká tradice, byla to
příležitost, jak si užít společně legraci a té si děti
užily až dost🙂

Připomínáme si památku zemřelých a žáci 3.
třídy se vypravili k hrobu Felixe Máje, mníšeckého
rodáka, který se do povědomí lidí dostal díky školákovi
Kájovi Maříkovi.

Na svatého Martina, husa nejlíp zazpívá… Husa se u nás
nepekla, ale druháčci si upekli s paní učitelkou lahodné
svatomartinské rohlíčky.
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Třeťáci nám zazpívali koledu My tři králové jdeme k Vám a
symbolicky tak zakončili dobu vánoční. Pohostili nám čerstvým

domácím chlebem a máslem.

To nám to utíká. Zas je tu
masopust a s ním i v naší škole
zní veselý a je tu rej masek, který
navíc nabízí lahodné koblížky

Doba postní
je dlouhá, ale jaro už se blíží. Všichni žáci se
letos již podruhé rozloučili s paní zimou
vhozením Morany do vody… Přivolávali přitom
jaro svým svým zpěvem.

Připomenutí konce
2. světové války a jejich hrůz, budování hodnot demokracie a
svobody se snažíme žákům zprostředkovat tradičním výjezdem
žáků 9. tříd do Osvětimi.

Absolventské práce

Všichni žáci devátých ročníků vypracovali pod vedením konzultantů z řad učitelů
závěrečné práce, odprezentovali a obhájili je před odbornou komisí. Cílem závěrečných
prací je, aby žáci zejména v době po složení přijímacích zkoušek na střední školy vyplnili
svůj čas smysluplnou činností v oblasti, která je zajímá. Získají nové informace, naučí se
sestavit strukturovaný text se zadanými formálními náležitostmi a vyzkoušejí si
prezentovat svoji práci před odbornou komisí
a spolužáky.

Téma si každý žák zvolil dle vlastního zájmu, podmínkou bylo, aby se prolínalo více
vyučovacími předměty. Někteří žáci si vybrali teoretická témata týkající se například
zdravého životního stylu, života slonů, kulečníku aj. Jiní v rámci své práce vytvořili něco
hmatatelného - tématem byla například práce s dronem.

Výběr tématu, sepsání strukturované závěrečné práce i prezentace před komisí
jsou pro žáky nové a značně náročné. Téměř všem dětem se podařilo zhostit se daného
úkolu výborně a sami hodnotí získanou zkušenost jako velice užitečnou pro své budoucí
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studium i praktický život.

Jazykové pobyty v zahraničí

Výjezd do Anglie

Letos v květnu škola jako obvykle zorganizovala pro děti druhého stupně jazykově
poznávací výjezd do Anglie, tentokrát letecky. Po celých pět dní panovala radostná a
pozitivní atmosféra, i když je bolely nohy z nachozených kilometrů. Žáci měli možnost
navštívit Big Ben, Buckinghamský palác, Tower Bridge, Trafalgar Square, London Eye a
další. Milovníci sportu si užili Chelsea Football Club, příznivci vědy a historie zase
věhlasná anglická muzea. Dozvěděli se spoustu historických faktů a zajímavostí o
nejvýznamnějších památkách Londýna a Oxfordu. Žáky těšilo, že Angličanům dobře
rozumějí a dokáží se bez problémů domluvit. Učitelé s potěšením sledovali, že žáci se
chovají slušně a zodpovědně, jsou dobře jazykově vybaveni, bez zábran komunikují a mají
zájem dozvídat se nové věci. Všichni se vrátili nadšení, naplnění novými zkušenostmi a
poznatky.

London - Chelsea Football club Oxford - Library

Výjezd do Německa

Letošní červen se pro žáky sedmých, osmých a devátých tříd nesl ve znamení
jazykového pobytu v Německu. Cesta nás zavedla do malebného městečka
Friedrichshafen, které se pyšní nejen svou polohou na břehu Bodamského jezera, ale také
fascinující historií vzducholodí. Místní muzeum poskytlo jedinečný vhled do historie
školství a žáci si mohli na vlastní kůži vyzkoušet, jak probíhala výuka v minulém století. A
to včetně pana učitele v dobovém oblečení s rákoskou.

Bodamské jezero se stalo branou do dalších dobrodružství. Lodí se žáci s učiteli
vydali do Kostnice, města s velkým významem v českých dějinách. Procházka Husovým
domem v doprovodu místního průvodce byla pro všechny silným zážitkem. Neméně
zajímavá byla i návštěva podmořského akvária, kde bylo možné obdivovat žraloky,
rejnoky, platýse, sladkovodní a mořské ryby i jiné živočichy. Jedním z vrcholů pobytu byl
bezpochyby výlet do Rakouských Alp. Lanovkou na vrcholek hory Pfänder, odkud byl
dechberoucí výhled na okolní krajinu. I když počasí nebylo vždy příznivé, na konci pobytu
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všichni přijížděli s úsměvem domů.

Žáci byli ubytováni spolu s učiteli v mládežnické ubytovně Jugendherberge.
Ubytovna se ukázala být skvělou volbou i pro navazování kontaktů s vrstevníky z různých
zemí. Společný večer s dětmi ze Švýcarska a jiné osobní interakce s dětmi z Francie,
Německa a dalších států byly nezapomenutelné. Počáteční ostych rychle opadl a žáci
zjistili, že mají mnoho společného. A to je v dnešní době používání sociálních sítí a
mobilních telefonů k nezaplacení. Bylo úžasné sledovat, jak se den po dni zlepšují
jazykové schopnosti žáků a jak mizí obavy z komunikace v cizím jazyce. Pětidenní pobyt
jim přinesl nejen spoustu zážitků a nová přátelství, ale především posílil jejich sebedůvěru
a chuť dál se zdokonalovat v němčině.

Učíme děti myslet na to, že na světě nejsou samy…

Puntíkový den 29. října 2023

I v letošním školním roce podpořila naše
školní družina projekt PUNTÍKOVÝ DEN, jehož
cílem je informovat veřejnost o autoimunitním
onemocnění zvaném psoriáza, neboli lupénka.

Teď už víme, že lupénka není infekční a
může se projevit u kohokoliv, jen někteří z nás k
tomu mají větší dispozice. Projevy tohoto
onemocnění jsou viditelné na kůži, proto jsou
symbolem podpory právě puntíky.

Prohlédněte si výtvory dětí pod vedením
našich vychovatelek a pokud budete mít chuť,
připojte se a podpořte dobrou věc i vy.

Fantazii se meze nekladou!
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Den válečných veteránů 11. 11. 2023

„Jak žijí naši hrdinové, je na nás.“

Velkou radost jsme měli, když v lednu přišla zpráva z organizace Post Bellum o
výsledcích listopadové sbírky ke Dni válečných veteránů. Celkem se do kasiček v naší
škole vybralo 10 263 Kč. Je to nejvíce, kolik se za pět let, kdy ve škole sbírku pořádáme,
povedlo shromáždit. Velké poděkování za to patří všem, kdo přispěli, ať už přímo ve škole
nebo našim dobrovolníkům z řad žákyň a žáků 9. ročníků, kteří se tradičně vydali se
sbírkovými kasičkami i do ulic města, na městský úřad či do domova seniorů. Přispět mohli
i návštěvníci listopadové akce “Na snídani? Do školy!”. Děkujeme!

I díky tradici červených vlčích máků se každým rokem daří více připomínat válečné
veterány a hrdiny. Vybraná částka v celé ČR dokonce přesáhla loňský výtěžek - letos se
podařilo vybrat 4 316 886 korun.

Jak uvádí pořádající organizace Post
Bellum, peníze ze sbírky pomáhají válečným
veteránům, účastníkům 3. odboje a odpůrcům
totalitních režimů 20. století. Centrum pomoci
Paměti národa navštěvuje a kontaktuje ročně
skoro tisíc pamětníků a poskytuje sociální péči,
poradenství apod. Část výtěžku ze sbírky putuje
dokumentaristům Paměti národa, kteří
zaznamenávají příběhy pamětníků.

Červené kvítky byly jako obvykle dispozici po celý týden na recepci naší školy za
dobrovolný příspěvek. V recepci školy také na velké obrazovce běžela po celý týden
prezentace věnovaná sbírce a také vybraným příběhům válečných veteránů. Přímo ve
výuce mohli naši pedagogové také využít speciálně připravené metodické listy, příběhy
pamětníků z webové stránky www.denveteranu.cz a další materiály připravené ve
sdílených složkách. Žáci se tak mohli s tímto tématem seznámit například v hodinách
občanské či etické výchovy apod.

Tulipánový měsíc - duben

Již čtvrtým rokem žáci naší školy v hodinách výtvarné výchovy a pracovních
činností zhotovili barevné tulipány,
obrázky a přáníčka pro onkologické
pacienty Oblastní nemocnice v Nové
Vsi pod Pleší. Cílem je nejen přivítat
blížící se jaro v prostorách
nemocničního prostředí, ale především
vnést do života našich nemocných
spoluobčanů světlo naděje.
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Den proti rakovině

Naši žáci se zapojili do českého dne proti rakovině.
Nabízeli symbolické kytičky jak žákům a zaměstnancům školy,
tak vyrazili i do ulic, aby připomínali lidem problematiku tohoto
onemocnění a především jeho prevenci.

Letošní ročník byl i výjimečný tím, že jsme díky
spolupráci s Ligou proti rakovině měli možnost shlédnout
putovní výstavu přímo u nás ve škole. K žákům byla k dispozici
a poutavou formou žákům nabídla důležité informace týkající
se prevence různých onemocnění a zásad zdravého životního
stylu.

Projektové týdny

Během letošního školního roku se nám dařilo ve škole uskutečnit několik
projektových týdnů napříč ročníky. Projektový týden nabízí žákům možnost blíže se
dozvědět o tématu více. Z pohledu výuky je to jedinečná možnost, jak propojit jednotlivé
předměty. Učitelům nabízí příležitost vyzkoušet nové metody práce a někdy více
badatelský přístup. Přínosná byla pro žáky možnost skupinové práce, během které
rozvíjejí schopnost spolupráce, která je důležitou dovedností do jejich budoucího života.

V říjnu proběhl projektový týden v
9.třídách, na téma “Jak úspěšně napsat
závěrečnou práci”. Žáci dostali podrobný
návod, jak postupovat a mohli si prakticky
vyzkoušet prezentace. Na konci
projektového týdne měli jasno v tom, jaké
téma závěrečné práce si zvolit a věděli,
jak fungují konzultanti, koho si mohou
vybrat a jak zpracovat svou práci od A do
Z. Žáci se dozvěděli kritéria hodnocení,
jaké jsou požadavky na kvalitu práce,
formální požadavky na rozsah práce a jak
formátovat písemný dokument.

Před vánočními prázdninami proběhl projektový týden 6. ročníků. Šesťáci se
zaměřili na studijní techniky a postupy. Projekt se jmenoval “Jak se učit” Na konci
projektového týdne žáci věděli, co je to křivka zapomínání, vyzkoušeli si několik efektivních
metod učení, učili se, jak vyhledávat studijní informace a vyzkoušeli si, jak pracovat s časem.

Další projektový týden “Voda” se uskutečnil v březnu a byl určen pro 7. ročníky. Žáci
se zabývali tématem vody tentokrát badatelsky. V průběhu projektového týdne se žáci
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seznamovali s tématem voda z pohledu historického, sledovali spotřebu vody v
domácnosti, badatelsky zkoumali koloběh vody v přírodě a
organismy ve vodě. Žáci zpracovali téma vody i umělecky a
rovněž se zabývali otázkou ochrany vody v přírodě pohledem
ekologa. Závěrečnou tečkou projektu byla návštěva vodní
elektrárny ve Štěchovicích a muzea VŠ zemědělské. V měsíci
dubnu proběhly hned dva projektové týdny a to v 8. třídách “
Volba školy a povolání” a v 5. třídách se žáci seznamovali s
tématem holokaustu. Žáci 8. tříd měli prostor osahat si blíže
charakter mnoha profesí, vyzkoušet si je, seznámit se s
možnostmi uplatnění na trhu práce a jaké vzdělání je
požadováno v určitém oboru. Je to jakýsi odrazový můstek
pro to, co je čeká při volbě střední školy v následujícím
školním roce. Specifikou tohoto projektu byla široká
spolupráce s externími odborníky a lidmi z praxe.

V 5. ročníku se žáci seznamovali s tématem holokaustu díky vyprávění pamětnice.
Potřeba respektu a připomenutí si temnějších období v naší historii je důležitá a je třeba
děti vést k poznání. I přes vážnost tohoto tématu si děti svůj projektový týden užily a byl
pro ně obohacující.

Na konci května se projektový týden
uskutečnil i ve 4. třídách, během kterého se
děti zabývaly stavebními slohy v Mníšku i v
Praze.

Ať už bylo téma projektového týdne
jakékoliv, vždy to bylo zpestřením výuky pro
děti i učitele. Ve škole vnímáme tento způsob
výuky jako něco, na čem je třeba dále
pracovat, a proto se dále rozvíjí koncept
pravidelných projektových týdnů pro jednotlivé
ročníky - vytváříme obsah i hodnotící kritéria atd.

Evropský fyzikální projekt STem

V posledním prosincovém týdnu před Vánoci proběhl v naší škole evropský
fyzikální projekt s názvem STem vzdělávací program zaměřený na měření znečištění
ovzduší (AIR) ve školách (STAIR). Projekt se konal pod záštitou Odpovědné společnosti,
z. s., byl spolufinancovaný Evropskou unií (z Programu Erasmus+) a zúčastnili se ho
vybraní žáci ze 7.A a 8.D.

Proto, aby se naši žáci mohli do projektu zapojit a jednotlivé úkoly uskutečnit,
získala naše škola tři Arduino sety. Za Arduino sety moc děkujeme.

Další část projektu byl realizován v průběhu měsíce ledna.
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Jarní show

Minulý rok to byl Koncert pro školu, letos tuto akci nahradila jarní show, kterou
uspořádaly dívky z 6.C, členky školního žákovského parlamentu. Konala se 5. června
2024 a sál se zcela zaplnil publikem plným očekávání. Vystoupení dopadla výborně - plný
stál, krásná vystoupení a výtěžek přes 2000 Kč na vybavení školy. Děkujeme slečnám,
panu Tichému a paním třídním učitelkám za pomoc.

Les ve škole - škola v lese

V naší škole jsme se rozhodli dát výuce nový rozměr a pravidelně vycházíme se
žáky ven. Tento přístup nám umožňuje objevovat krásy přírody a zároveň posilovat vztahy
mezi učiteli a žáky. Tento rok jsme opět dosáhli významného úspěchu - jedna z našich tříd
získala certifikát Lesní třída. Už několik let, jsme zapojeni do programu Les ve škole, který
podporuje výuku venku. Učitelé mají k dispozici metodiky ze kterých mohou čerpat nápady
do hodin. Program Les ve škole nabízí možnost přihlašovat se na webináře a semináře,
aby si učitelé rozšířili své znalosti a dovednosti.

Dle našich zkušeností přináší výuka venku
celou řadu výhod jak pro žáky, tak pro učitele. Pobyt
na čerstvém vzduchu a pohyb v přírodě přispívají k
lepší fyzické kondici a zároveň pomáhají snižovat
stres a úzkost. Děti jsou venku více uvolněné a
soustředěné. Skupinové aktivity v přírodě podporují
spolupráci, komunikaci a vzájemnou pomoc mezi
žáky. Učitelé mohou lépe pozorovat dynamiku třídy a
identifikovat silné a slabé stránky jednotlivých žáků.
Příroda nabízí nespočet podnětů k objevování a
řešení problémů. Děti se učí prostřednictvím zážitků a
experimentování, což podporuje jejich kreativitu a
schopnost kriticky myslet. Přímý kontakt s přírodou
pomáhá dětem lépe porozumět ekologickým
konceptům a významu ochrany životního prostředí.
Děti si vytvářejí pozitivní vztah k přírodě a uvědomují
si svou roli v jejím ochraně. Učitelé mohou využívat
přírodu jako živou učebnici, kde žáci získávají
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praktické dovednosti, například v oblasti botaniky, geologie nebo meteorologie. Žáci se učí
prostřednictvím praktických činností a přímého pozorování. Výuka v přírodě je pro děti
často zábavnější a motivující než tradiční výuka ve třídě. Děti se více zapojují do výuky a
projevují větší zájem o probíraná témata.

Věra Strnadová

PBIS na naší škole

Od podzimu 2023 u nás na škole běží program PBIS, z anglického positive
behaviour intervention and support, tedy
program na podporu pozitivního chování
ve škole. Naším cílem je nastavit
podmínky a pravidla ve škole tak,
abychom byli schopni účinně
zabraňovat. problémovému chování
žáků ve škole. Jde nám jak o wellbeing
učitelů, tak žáků. Koncept PBIS vznikl již
v 80.letech v Americe a dnes je
rozšířený nejen na americkém
kontinentu, ale i v řadě evropských států,
kde se osvědčil.

V září a listopadu proběhla školení pro
pedagogické pracovníky a navázali jsme úzkou spolupráci se zástupci společnost SOFA
(Society for All). Jejich lektorka bude k dispozici týmu během implementace metod na naší
škole. Ve škole vznikl PBIS tým, který nyní intenzivně pracuje na tom, aby zmapoval
problematická pravidla, místa ve škole, příčiny nedodržování některých pravidel žáky a
sesbíral další podněty od žáků a kolegů. Tým je složen ze zástupců různých skupin
působících ve škole – 1.stupeň, 2.stupeň, školní poradenské pracoviště, asistenti
pedagoga, školní družina. Od žáků 2.stupně se nám podařilo získat velké množství
podnětů a důležitých informací k tomu, abychom mohli pracovat s konkrétními nápady a
mohli si říct, která místa a pravidla nás nejvíce
trápí. Během následujících dvou měsíců ještě
proběhnou ročníková setkání se žáky a členy
týmu, na kterých věříme zazní další nápady z
řad žáků a bude možné o nich diskutovat.
Věříme, že když zapojíme žáky do tvoření
pravidel a pravidla vyjdou i od nich samotných,
bude tak snadnější je dodržovat. Je však nutné
říci, že jsou pravidla, o kterých diskutovat nelze,
především ta, která se týkají zajištění
bezpečnosti. Tým PBIS bude dále pracovat s
výstupy ze setkání s žáky a budeme se snažit
popsat žádoucí chování a podle toho pak jasně
pozitivně definovat pravidla v jednotlivých problematických místech a situacích ve škole.
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Žáci pak budou možnost v rámci různých třídních aktivit trénovat žádoucí chování, aby si
je zvědomili.

Na začátku května jsme začali pilotovat program sezónního přezouvání, kdy pět
měsíců se žáci povinně přezouvají a pět měsíců mají možnost volby. Výjimku tvoří měsíce,
kdy je počasí nepříznivé a u vstupu do budovy je piktogram značící, že tento den platí
pravidlo přezouvání. Zatím je tato změna přijímána pozitivně jak žáky, tak vyučujícími.
Dále se nám postupně daří implementovat pravidla chování žáků a pracovníků školy na
chodbách v době malých a velkých přestávek. V prvních měsících následujícího školního
roku budeme diskutovat o dalších palčivých problémech jako je například používání
mobilních telefonů během vyučování, ničení školního majetku, aj. Díky práci školního
parlamentu byl realizován nákup pomůcek a her na trávení aktivních přestávek, kdy mají
žáci alternativu a možnost trávit svůj volný čas a vybrat si z nabídky - fotbal, deskové hry,
míčové hry, čtenářský klub a další.

Jak se nově upravená pravidla osvědčí ukáže čas, ale budeme situaci průběžně
vyhodnocovat a reagovat na ni. Důležité je, aby pravidla byla jasná, byla dodržována a
také aby mezi pedagogickými pracovníky panovala shoda a jednotný přístup při řešení
problémových situací. Proto bude probíhat i živá diskuze nad výstupy mezi kolegy. PBIS
program bude na naší škole běžet do konce tohoto roku, ale vnímat znatelnější efekt a
zhodnotit nastavení pravidel bude možné nejdříve za 2-3 roky. Pokud chceme něco
změnit, vždy je to dlouhá cesta. My jsme se na cestu vydali a věříme, že se k nám přidají
žáci i kolegové.

Program The Duke of Edinburgh´s na naší škole

Základní škola Komenského
420 se na podzim zapojila do
mezinárodního programu
neformálního vzdělávání DofE - The
Duke of Edinburgh’s Award.

Tento program byl založen ve
Velké Británii v roce 1956 Princem
Philipem, vévodou z Edinburghu. V současnosti se ho účastní 1,3 milionu lidí ve více než
130 zemích světa. V České republice má program 25letou tradici a účastní se jej přes
4000 žáků a studentů na více než 230 školách a organizacích.

Jedná se o program zaměřený na komplexní osobní rozvoj mladého člověka od 13
do 24 let. Je výzvou pro všechny, kdo se chtějí rozvíjet a pracovat na sobě.

Účastník si zvolí aktivity ve 3 oblastech (pohyb, dovednost a dobrovolnictví), kterým se
pravidelně věnuje 1 hodinu týdně. Čtvrtou oblastí je týmová expedice v přírodě, která
probíhá za dohledu zkušeného dospělého vedoucího. Na předem do detailů naplánované
expedici se musí účastníci spolehnout jen na sebe na svůj tým. Jsou nezávislí na pomoci
zvenčí a veškeré vybavení se nesou s sebou.

22



Absolvováním tohoto programu se děti naučí samostatnosti, vytrvalosti a kreativitě.
Zlepší se ve věcech, které je baví, zlepší si fyzickou kondici, komunikační dovednosti nebo
schopnost pracovat v týmu. Naučí se nezištně pomáhat druhým, smysluplně tráví svůj

volný čas nebo si osvojí outdoorové dovednost. V
neposlední řadě získají mezinárodně uznávané ocenění,
které jim může pomoci k přijetí na střední či následně na
vysokou školu. Certifikát přináší plusové body také při
ucházení se o brigádu či zaměstnání.

Aktuálně si na naší škole plní program DofE 15 žáků
osmých tříd. Děti si podle svých individuální zájmů
vybraly široké spektrum aktivit. V rámci pohybu se mimo
jiné věnují golfu, volejbalu, tenisu, kulečníku, chůzi či
běhu. Své dovednosti rozvíjí například v ručních
pracích, při hře na hudební nástroje, kreslení, pečení
nebo nacvičují divadelní hru. V dobrovolnictví pomáhají
v různých sportovních kroužcích, vychovatelkám ve
školní družině, učí hru na klavír, venčí pejsky, atd..

Ve středu 6. 12. proběhly v sále pavilonu školy dvě
besedy se zkušeným “Dofákem” Adamem Prokschem, který si momentálně plní zlatou
úroveň. Adam se s našimi osmáky podělil o vlastní zkušenost s tímto programem a krátce
zmínil také historii a pravidla účasti v DofE.

Věříme, že se některé naše děti vydají na cestu k získání tohoto prestižního,
mezinárodního ocenění.

Těší nás, že se děti aktivně a s takovou chutí do programu zapojily. Poděkování
patří všem kolegům, trenérům, lektorům a rodičům, kteří děti podporují. Všem našim
“Dofákům” držíme palce a přejeme mnoho sil a vytrvalosti v jejich cestě za splněním svých
cílů.

Jitka Izáková, Veronika Keslová - koordinátorky DofE
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Zapojujeme se do těchto projektů:
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Spolupracujeme s organizacemi:
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AKREDITACE ŠKOLY V PROGRAMU ERASMUS PLUS 2024–2027
Číslo akreditace: 2023-1-CZ01-KA120-SCH-000189957

Naší škole se, jako jedné z mála škol v České republice, podařilo získat velice
cennou akreditaci Erasmus plus. Díky akreditaci může škola každý rok žádat o peníze z
fondů EU, které budou využity jednak pro mobility žáků do zahraničí, jednak pro
vzdělávání pedagogů.

Pro získání akreditace bylo nutné sestavit dlouhodobý plán vzdělávání žáků a cíle,
jichž bude v následujících letech dosaženo.

Naše škola má stanoveny následující tři cíle:

1) Zvýšení kvalifikace učitelů v projektové výuce se začleněním kompetencí (digitální,
čtenářskou, matematickou, badatelskou a environmentální) do výuky

2) Zvyšování kvalifikaci učitelů v oblasti hodnocení a práce se žáky s SPU

3) Rozvoj kompetencí (digitální, čtenářský, matematický, badatelský a environmentální) a
dovedností u žáků v rámci výuky a práci na projektech

Tento projekt je realizován za finanční podpory programu Erasmus+ Evropské unie.

Za obsah sdělení odpovídá výlučně Základní škola Mníšek pod Brdy. Sdělení
nereprezentuje názory Evropské komise a Evropská komise neodpovídá za použití
informací, jež jsou jeho obsahem.

OPERAČNÍ PROGRAM JAN AMOS KOMENSKÝ reg. číslo projektu
CZ.02.02.XX/00/22_002/0006163 název projektu : Škola pro život I

Projekt je zaměřen na následující témata:

inovativní vzdělávání žáků, cílem aktivity je osobnostní a sociální rozvoj žáků ZŠ a jejich
podpora v rozvoji znalostí a dovedností s využitím inovativních forem výuky a vzdělávání

- prostřednictvím netradičních vzdělávacích metod a strategií, které vedou žáka k
rozvoji kreativity, talentu a samostatnosti.

- personální podpora, školní psycholog, školní asistent, speciální pedagogové,
kariérový poradce

- osobnostně sociální a profesní rozvoj pracovníků ve vzdělávání,
- Odborně zaměřená tematická a komunitní setkávání v ZŠ

V tomto školním roce, 2023/2024, probíhala krátkodobá i dlouhodobá školení a
výcviky pedagogických pracovníků a vedení školy.
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Za klíčová považujeme školení zaměřená na čtenářskou a matematickou
gramotnost. Tato školení absolvovalo 7 pedagogických pracovníků v rozsahu 8 až 24
hodin.

5 pedagogů úspěšně absolvovalo trénink Učitel koučem a to v rozsahu 68 hodin.

Vedení školy bylo vybráno do dvouletého programu Ředitel naživo, který je časově
značně náročný. Absolvovaly jsme sedm jedno až třídenních školení, realizovaly jsme 4
exkurze na progresivních školách, několik 2 hodinových individuálních konzultací
zaměřených na leadership a realizaci vize školy.

Po celý školní rok probíhala na obou stupních školy tandemová výuka.

Z projektu jsou podporovány personální pozice:

3 speciální pedagogové
1 školní psycholog
1 kariérový poradce
1 školní asistent

Projekt bude ukončen 31. 12. 2025.

V dubnu 2024 škola podala žádost v rámci výzvy Podpora škol s nadprůměrným
zastoupením sociálně znevýhodněných žáků z Národního plánu obnovy a je zařazena
mezi podpořené školy. Projekt zahrnuje více nástrojů, díky kterým budeme moci podpořit
všechny žáky, nejen ty ze sociálně-znevýhodněného prostředí. V rámci projektu budou
moci žáci využít doučování, pomocí něhož budeme předcházet školnímu neúspěchu. Ve
vyučování budeme mít možnost využít tandemové výuky, která obohacuje nejen žáky, ale i
samotné učitele. V projektu jsou dále zahrnuty peníze na další vzdělávání pedagogických
pracovníků, mentorskou podporu a také zdroje pro financování pozice školního
psychologa, který je členem ŠPP. Z projektu bude možné také financovat pozici sociálního
pedagoga, který na škole působí třetím rokem a pomáhá řešit učitelům situace u žáků
sociálně-znevýhodněných. V rámci prevence a řešení konfliktních situací bude také možné
využít interního školního mediátora.
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Sportovní aktivity 2023/2024

Další sportovní aktivity:

● Bruslení 8. a 9. ročníků
● Cyklistické jednodenní výlety 9. ročníků
● Vodácké kurzy 9. ročníků
● Orientační běh pro první ročníky
● Sportovní kroužky našich učitelů - atletika,

volejbal, aerobik, florbal
● T-Mobile Olympijský běh v září a červnu pro 1. a

2. stupeň
● Pěší turistické výlety do Brd napříč všemi ročníky

Lyžařský kurz

První ze dvou lyžařských výchovně výcvikových kurzů se konal v termínu 21.-26.
ledna 2024 v Hohentauernu a účastnili se ho žáci ze 7.A a 7.D. Lyžovali jsme ve dvou
střediscích s cílem rozvinout lyžařské a snowboardové dovednosti žáků, v případě úplných
začátečníků vštípit základy sjezdového lyžování a snowboardingu, což se instruktorům z
řad učitelů podařilo. Večer nechyběly tradiční přednášky o historii lyžování, výzbroji,
výstroji a samozřejmě desatero chování lyžaře na sjezdovce. Kurz splnil očekávané cíle a
hodnotíme ho jako velmi zdařilý. Při závěrečném závodu ve slalomu byl vidět velký pokrok
žáků. Celý pobyt se nesl v pohodové atmosféře, ubytování a stravování bylo na jedničku,
nezaznamenali jsme ani jediný úraz. Sněhové podmínky byly dobré, avšak silný vítr nám
nedovolil podívat se na výše položené sjezdovky. To nás ale neodradilo, a i tak jsme si
každý den lyžování užili naplno. Z celého týdne jsme si tak odnesli mnoho sportovních
zážitků!

Plavecký kurz

Součástí tělesné výchovy ve 3. ročnících je i výuka
plavání, a tak se třídy 3.A, 3.B a 3.E účastnily školy v
přírodě s plaváním. Plavalo se hned 2x denně, dopoledne
a odpoledne, vždy po hodině a půl pod dohledem
instruktorů plavání z řad učitelů školy. Výcvik probíhal v
plaveckém bazénu na Měříně, kde jsme měli perfektní
podmínky pro výcvik. Využívali jsme školou zakoupené
plavecké pomůcky, které žáky výborně podpořili ve výuce.
Z neplavců se tak během týdne stali plavci a ostatním,
kteří již plavat uměli, výcvik pomohl posunout jejich
plavecké dovednosti. To se potvrdilo při závěrečných závodech, kdy všichni žáci vybraným
plaveckým stylem přeplavali celý bazén! I přes náročnost kurzu se všem pobyt s plaváním
moc líbil.

Žáci 2.tříd a zbývajících 3.tříd pak plavecký kurz absolvovali v červnu 2024 v
Krkonoších na Tetřevích Boudách.
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Pohár rozhlasu

Dne 6. května se na Dobříši tradičně konaly atletické závody – Pohár rozhlasu.
Skupinu starších žákyň z 8. a 9. třídy reprezentovaly naše žákyně Burkhardtová, Fausová,
Hrdličková, Hršelová, Kočová, Mandáková, Marhoulová, Petráková, Poštolková, Raušová,
Traubová a Turek. Dívky soutěžily v disciplínách skok do výšky, sprint, skok do dálky, vrh
koulí, vytrvalost a štafetě. Všechny žákyně předvedly vynikající výkony a zaslouženě se
umístily na skvělém 4. místě.

Realizace ICT plánu ve školním roce 2023/2024

Naši vyučující mají možnost využívat pro výuku žáků celkem 3 počítačové učebny -
2 standardní (s kapacitou 30 a 24 míst) a 1 mobilní tvořenou 25 Chromebooky. Zatímco
dvě stabilní počítačové učebny jsou využívány především pro výuku předmětu Informatika
(od loňského roku vyučovaného od 4. do 9. ročníku, což letos znamenalo celkem 26 tříd),
chromebookovou učebnu pak využívají zejména vyučujících ostatních předmětů. Dobře
fungoval zavedený systém rezervací všech učeben prostřednictvím sdílených Google
kalendářů a Chromebooky byly plně využívány napříč ročníky i předměty.

Žákovský tým využíval vybavení multimediální učebny. Prostřednictvím digitálního
zrcadlového fotoaparátu a dalšího vybavení pořizoval záznamy z vybraných školních akcí
a dále je díky vybavení zpracoval pro zveřejnění na webu a sociálních sítích školy aj.

Do výuky jsme nadále zapojovali také stavebnice VEX Go a hardwarové desky
micro:bit a stavebnice - práci s nimi si v hodinách informatiky vyzkoušeli žáci 1. i 2. stupně
při výuce v rámci tematického celku Algoritmizace a programování. Podobně se také dále
ve výuce využívaly dvě sady Blue-Botů, s nimiž získávají zkušenosti s jednoduchou
algoritmizací žáci 1. stupně.

Pokračujeme ve výuce Informatiky s časovou dotací 1 vyučovací hodiny týdně
podle školního vzdělávacího programu, který vychází z modelového ŠVP “Nebojácně
vpřed”. Napříč dalšími předměty usilujeme o budování digitální gramotnosti našich žáků
tak, abychom je co nejlépe připravili na budoucí profesní uplatnění.

Školní poradenské pracoviště

V uplynulém školním roce 2023/2024 jsme pokračovali v nastaveném systému
poradenské péče u nás na škole. Nadále je nám v případě potřeb k dispozici externí
koučka Mgr. Lenka Rybářová, se kterou jsme měli možnost konzultovat složitější případy.
V únoru 2024 se náš poradenský tým rozrostl o paní psycholožku PhDr. Veroniku Blaho
Vitoškovou, Ph.D., která pracuje především s dětmi 2.stupně. Dětem 1.stupně nadále
poskytuje psychologickou pomoc Mgr. Gabriela Doležalová. Nastavení kompetencí
jednotlivých členů se osvědčilo a mimo jiné se podařilo rozšířit centrální dokument
školního poradenského pracoviště, ve kterém najdou detailně rozepsány postupy při
řešení vzniklých situací, se kterými se mohou potkat. Tento klíčový dokument je k
dispozici všem pedagogickým pracovníkům školy. Také se podařilo zpracovat krizový plán
školy, který je součástí minimálního preventivního programu. Školní poradenské
pracoviště nadále pracuje ve dvou úrovních. Pro větší otevřenost pedagogům bylo školní
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poradenské pracoviště rozděleno na terénní poradenské pracoviště (sociální pedagog,
vedoucí asistentek, speciální pedagogové, školní psycholožky) a centrální poradenské
pracoviště, které sdružuje výchovné poradce, metodiky prevence, vedoucího terénního
pracoviště, kariérního poradce a ředitelku školy.

Vyučující se na nás opakovaně obracejí a využívají poradenských služeb. V
průběhu školního roku se centrální poradenské pracoviště schází přibližně jednou
měsíčně.

Pro tento školní rok byli členy ŠPP: 2 výchovní poradci (pro 1. a 2.stupeň), 1
metodik prevence, 2 školní psycholožky, sociální pedagog, vedoucí asistentek, 3 speciální
pedagogové, kariérní poradkyně a ředitelka školy.

Výchovné poradenství školy ve školním roce 2023/2024

„Každý učitel je nejen učitelem sociálních dovedností, ale zároveň i výchovným
poradcem“. (FONTANA, D. Psychologie ve školní praxi. Portál, 1997. 383)

Práce výchovného poradce spočívá zejména v oblasti poradenské služby rodičům,
žákům i pedagogům, v řešení výchovných a vzdělávacích problémů, ve vedení řádné
evidence a výkaznictví, v komunikaci s odpovědnými subjekty.

Těžištěm výchovného poradce je prevence. Jeho hlavní orientace se zaměřuje na:

● práci s výchovně problémovými dětmi;
● péči o děti se speciálními vzdělávacími potřebami;
● spolupráci s rodinou, zejména v poradenské činnosti;
● spolupráci s institucemi v rámci prevenčních postupů v práci s problémovými dětmi;
● spolupráci s pracovníky školy při řešení otázek v postupech výchovné práce s

problémovými dětmi;
● pomoc s výběrem profese a společenského uplatnění na základě znalosti dětí,

jejich postojů, specifických zvláštností;
● zpracování veškeré dokumentace (elektronická podoba, evidence žáků s SPU,

písemná forma zápisů, metodické návštěvy, výchovná opatření, schůzky s rodiči,
konzultace s poradenskými pracovišti.

Metodická a informační činnost výchovného poradce

● Metodicky usměrňuje a sjednocuje diagnostickou činnost vyučujících, poskytuje jim
obsahovou a metodickou pomoc při práci se žáky s SPU, vytváření individuálních
vzdělávacích plánů a jejich naplňování.

● Provádí diagnostickou činnost u žáků z důvodů výchovných, vzdělávacích, profesně
orientačních.

● Organizuje individuální schůzky s rodiči z důvodů řešení výukových a výchovných
problémů žáků.

● Informuje zákonné zástupce o činnosti zařízení výchovného poradenství a
diagnostických ústavů, o možnostech využití těchto odborných služeb.
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Oblast práce se žáky s výukovými a výchovnými problémy

● Pomáhá vyučujícím s podklady pro psychologická a speciálně pedagogická
vyšetření žáků.

● Podává návrhy pro vyšetření v PPP, spolupracuje s odborníky a konzultuje
problémy dětí.

● Úzce spolupracuje s vedením školy.

Specifická oblast

● Pomáhá při řešení specifických situacích vzniklých ve škole.

Oblast volby povolání
● Podává informace, poskytuje poradenskou činnost pro rodiče a žáky volbě

povolání.
● Spolupracuje s třídními učiteli a s úřadem práce, zjišťuje zájem o studium žáků na

středních školách.
● Distribuuje žákům Atlasy středních škol.
● Vede statistiky o přijetí, vkládá do Edookitu, na jakou následnou školu žák odchází.
● V každém školním roce jsou vypracovávány individuální vzdělávací plány. V

letošním školním roce bylo na 1. stupni vypracováno a vyhodnoceno 6
individuálních vzdělávacích plánů. Na 2. stupni to bylo 17 IVP.

● Na jejich sestavení, průběžném plnění, vyhodnocení se podíleli výchovné
poradkyně, školní speciální pedagog, třídní učitelé a vyučující ve spolupráci s rodiči.
Jednotliví vyučující je průběžně doplňují a vyhodnocují. Zvažují metody práce, které
jsou pro daného žáka přínosné a posouvají ho vpřed.

● Na konci školního roku probíhají hodnotící schůzky s výchovnou poradkyní a rodiči
žáka.

● Nejčastější důvody pro integraci žáků jsou vývojové poruchy učení – dyslexie,
dysgrafie, grafomotorické obtíže, poruchy PAS, vývojové dysfázie, zrakové a
sluchové vady, vývojové poruchy chování.

● Ke vzdělávání těchto žáků mají vyučující k dispozici speciální pomůcky a výukové
programy. Důležitou pomocí pro vzdělávání žáků s SPU jsou asistenti pedagogů,
kteří pomáhají dětem v jejich vzdělávání, zajišťují potřebné relaxační chvilky.

Ročník Počet IVP

1.. 0

2. 1

3. 1

4. 1

5. 3

6. 3

7. 4

8. 5

9. 5
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IVP jsou žákům zpracovány na základě doporučení školského poradenského
zařízení. Vymezují úpravy vzdělávacího procesu po stránce organizační, sociální,
komunikační i výukové co nejvíce konkrétně. Všem žákům, kteří jsou dle IVP vzděláváni,
poskytujeme průběžnou zpětnou vazbu a plány jednou za rok vyhodnocujeme. Ukazuje
se, že na základě vzdělávání dle IVP žáci lépe zvládají požadované učivo, lépe se
orientují, k plnění úkolů využívají různé přehledy a tabulky. IVP jsou pro žáky přínosné,
zajišťují jejich posun.

Výchovné poradkyně mají stanoveny konzultační hodiny pro zákonné zástupce i
žáky. Během školního roku se na ně obraceli rodiče i žáci z těchto důvodů:

● problémy v rámci vzdělávacího procesu, se zvládáním učiva, zdravotním
omezením;

● problémy ve vztazích se spolužáky, se členy rodiny, učiteli, se sebou samými –
strach;

● při řešení otázky volby střední školy.

Aktivity prováděné v rámci výchovného poradenství:

● metodická podpora třídních učitelů (dále TU) a ostatních vyučujících, zejména
začínajících učitelů, podpora vzájemných vztahy mezi sebou navzájem;

● řešení nekázně jednotlivých žáků;
● seznámení vyučujících s novými doporučeními vyšetřených žáků PPP;
● předání dokumentace žáků 5. ročníků výchovné poradkyni 2. stupně;
● shromažďování odborných zpráv a informací o žácích v poradenské činnosti, jejich

evidence v programu Edookit;
● pohovory se žáky i jejich zákonnými zástupci v rámci kariérového poradenství;
● výchovné komise se žáky a jejich zákonnými zástupci (např. pro nevhodné chování,

neplnění školních povinností, krádeže);
● pohovor s třídním kolektivem (problematika vzájemných vztahů ve třídě);
● podpora pro nadané a talentované žáky (např. soutěže – Pythagoriáda,

Matematický klokan…);
● podpora aktivit u neprospívajících žáků;
● pravidelné informace k přijímání na osmiletá gymnázia a střední odborné školy s

talentovou zkouškou;
● spolupráce s Pedagogicko-psychologickou poradnou v Příbrami, PPP Slunce,

metodické návštěvy, konzultace dalších poraden;
● prohloubení spolupráce se SPC Slunce Stochov, zajištění podkladů potřebných k

vyšetření žáků, konzultace s rodiči;
● zpracování přihlášek pro uchazeče o studium na středních školách;
● spolupráce s vedením školy;
● spolupráce s asistenty pedagogů, měsíční písemná zhodnocení posunu daných

žáků;
● vyhodnocení IVP na konci školního roku;
● včasné upozornění rodičů o nutnosti objednání dítěte do

pedagogicko-psychologické poradny (sledování platnosti zpráv);
● pomoc vyučujícím při vyplňování školních dotazníků;
● vložení názvů následných škol žáků 9. ročníku do školního systému
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Počty žáků přijatých na osmiletá gymnázia

Nikdo z žáků 5. ročníku si nepodal přihlášku na střední školu s talentovou zkouškou,
taneční konzervatoř.

Počet podaných
přihlášek

Počet přijatých
žáků

Gymnázia veřejná Gymnázia
soukromá

37 12 11 1

Úspěšnost žáků 9. ročníků v přijímacím řízení

V letošním školním roce 2023/24 máme ve čtyřech devátých ročnících zapsaných
celkem 107 žáků. Z toho 3 žáci trvale studují v zahraničí (ti se přijímacího řízení
neúčastnili).

Přijímacího řízení na následné školy se účastnilo 104 žáků. V prvním kole se na
některou ze tří vybraných škol dostalo 90 žáků. Dalších 11 žáků bylo přijato ve druhém
kole. Tři žáci nebyli přijati ani v 1. ani ve 2. kole a zúčastní se 3. kola, které bude probíhat
v červenci

Z 104 deváťáků se 12 dostalo na gymnázia a 61 na různé maturitní obory. Z
maturitních oborů byly nejžádanější tyto: informační technologie 9x, obchodní akademie
6x a cestovní ruch 5x.

7 žáků nastupuje na obor L (ten zahrnuje výuční list i maturitu). Jsou to nejčastěji
kosmetické služby 3x a autotronik 2x, dále stavební provoz 1x a elektrotechnik 1x.

Na učební obory bylo přijato 19 žáků. Nejvíce žádaný obor byl kadeřník 6x,
kuchař-číšník 3x, opravář motorových vozidel 2x, elektrikář 2x. Vždy jeden žák nastupuje
na obor truhlář, zahradník, strojník, vlásenkář a maskér, cukrář.

Na školy zřizované státem nastupuje 90 dětí, 14 jde na školy soukromé.

4 žáci budou studovat umělecké obory.

Jeden žák bude studovat v zahraničí.
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Výchovná opatření za 1. pololetí školního roku 2023/2024

Výchovná opatření za 2. pololetí školního roku 2023/2024

Ročník Důtka
třídního učitele

Důtka
ředitele školy

Pochvala
ředitele školy

1. 0 0 0

2. 0 0 0

3. 0 0 0

4. 0 0 0

5. 1 0 21

6. 2 0 4

7. 2 2 0

8. 3 2 3

9. 7 6 7
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Ročník Důtka
třídního učitele

Důtka
ředitele školy

Pochvala
ředitele školy

1. 0 0 0

2. 0 0 0

3. 1 0 0

4. 0 0 0

5. 4 0 0

6. 0 0 0

7. 3 0 0

8. 6 0 1

9. 2 1 4



Počet asistentů v jednotlivých ročnících

Ročník Počet asistentů

1. 4

2. 3

3. 5

4. 4

5. 3

6. 4

7. 4

8. 2

9. 4

Závěr

Práce výchovných poradkyň vychází z plánu práce výchovného poradce
schváleného vedením školy. Rády bychom poděkovaly vedení školy a všem
spolupracovníkům za vstřícné jednání, spolupráci a pomoc během celého školního roku.

Zpracovaly Mgr. Eva Branná a PhDr. Lenka Krupková

Pomoc žákům ze sociálně-znevýhodněného prostředí - sociální pedagog

V tomto školním roce nadále funguje spolupráce s nadacemi Patron dětí a Etela
o.p.s., díky jejichž štědrým dárcům se podařilo podpořit řadu našich žáků. Na počátku
školního roku se vždy jedná především o pomoc s úhradou pracovních sešitů,
volnočasových kroužků, školného za školní družinu a výjezdy se třídami. Díky těmto
finančním prostředkům mohou děti sdílet se spolužáky společné chvíle a zažívat
dobrodružství mimo školní lavice. Byla navázána spolupráce s
organizací Patron dětí, která podporuje děti ve vzdělávání a
rozvoji. Celkem se podařilo realizovat 34 úspěšných projektů
přes společnost Etela o.p.s. ve výši 84 388 Kč a 19 projektů v
rámci podpory nadace Patron dětí ve výši finančního daru 151
220 Kč. Nejčastěji se jednalo o úhradu školních akcí (škola v
přírodě, adaptační kurz, výjezd do Anglie, lyžařský kurz,
vodácký výcvik) a také o úhradu obědů pro žáky. I v tomto
školním roce byla škola zapojena do projektu Obědy školákům
nadace Patron dětí, která získala dotaci z MŠMT ČR. Díky
tomuto projektu je možné pomoci přibližně 15 dětem a jejich
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rodičům, aby měli možnost se pravidelně a kvalitně stravovat v naší školní jídelně. V této
spolupráci budeme nadále pokračovat. Další společnost, která přispívá dětem na
stravování je nadace Women for women, jejichž darů využíváme. V letošním roce bylo
díky této společnosti podpořeno 66 dětí.

Rodin, které se obrací s žádostí o finanční pomoc v této době přibývá, ale zatím se
daří uspokojit všechny a zpracovat žádosti, což je dobrá zpráva nejen pro děti, které se
mohou akcí účastnit, ale i pro nás jako pro školu, že se rodiče s důvěrou obracejí a
spolupracují s námi i v takto citlivých záležitostech.

Asistenti pedagoga

Ve školním roce 2023/2024 pracovalo ve škole 32 asistentek pedagoga. Asistentky
se tento školní rok aktivně zapojovaly do výzdoby a zvelebování školního prostředí. V září
se aktivně účastnily adaptačních kurzů a výjezdů 9. tříd, spolupracovaly na projektu „Na
snídani do školy“. V listopadu a v prosinci pomáhaly s přípravou a realizací “Knoflíkového
trhu”. Dle potřeby se účastnily individuálních třídních schůzek. V březnu a dubnu se
podílely na přípravách a realizaci „Velikonoční snídaně“ a „Zápisu do prvních tříd“. V
květnu se asistentky byly přítomny naspolečných třídních schůzek a vypomáhaly s
organizací „Dne dětí“. V měsíci červnu se byly k dispozici v rámci akce „Olympijský běh“.
Ve třetím a čtvrtém červnovém týdnu vyjížděly asistentky na školy v přírodě a jiné výjezdy.
Kromě výše uvedených celoškolních projektů se asistentky účastnily také Andersenovy
noci, projektových dní, třídních akcí a výletů.

V rámci vzdělávání se asistentky účastnily již v srpnu školení s panem V. Hrbáčkem
s názvem „Práce se skupinovou dynamikou“. V září a v listopadu proběhlo školení – SOFA
– society for all - PBIS. V lednu, únoru a dubnu se asistentky účastnily supervize s paní
Lenkou Rybářovou. Paní psycholožka Veronika Vitošková blíže seznámila asistentky s
problematikou panické ataky a sebepoškozování. Další vzdělávání probíhalo
prostřednictvím webinářů.

Porady asistentů pedagoga probíhaly jednou až dvakrát do měsíce, vždy v pondělí.
Na poradách se diskutovala aktuální témata, PBIS, probíhající semináře pro asistenty,
plánované akce a celkové dění na škole.

Vzdělávání cizinců a příslušníků národnostních menšin, počet dětí
cizinců a zkušenosti s integrací i dalším začleňováním dětí cizinců do
prostředí ZŠ

Na naší škole je vzděláváno celkem 38 žáků s odlišným mateřským jazykem z
těchto států:
Slovensko, Ukrajina, Rusko, Peru, Irsko, Indie. Celkem 26 žáků pochází z Ukrajiny.

Těmto žákům je věnována zvýšená péče ze strany vyučujících, je brán zřetel na
jinou kulturu i jazykovou bariéru.
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Žákovský školní parlament ve školním roce 2023/2024

Školní parlament se scházel pravidelně 1x měsíčně na velkém setkání zástupců
všech tříd. Kromě toho se každých 14 dní konala setkání pracovních skupin. Zástupcem
třídy se mohou stát 1-3 aktivní žáci, tedy školní parlament má přes 50 členů. Někteří byli
velmi aktivní, někteří méně.

Z toho, co se podařilo, je třeba zmínit následující. Měli jsme žákovského vedoucího
parlamentu, kterým byl Filip Probošt ze 7.D. Parlament pomáhal vytvářet seznam, co se
nakoupí za vybavení na aktivní přestávky (výdělek z akce Na snídani? Do školy!, kterou
také spoluorganizovali členové parlamentu). Zástupci 6.C uskutečnili program Jarní show,
kdy vystoupeními žáků naplnili celý sál Pavilonu v jednom odpoledním uměleckém bloku.
Žákyně 5.C a 8.A se zasadily o zřízení
schránky důvěry ve škole. Žáci 3.B se
stali iniciátory dalšího rozběhu školního
časopisu a tvoří jeho redakci. Členové
parlamentu napříč oběma stupni
pomáhali organizovat Den Země ve
spolupráci s učiteli. Na škole pracoval
mediální tým. Proběhl veselý Pyžamový
den, který nám měl ukázat, že humor
patří k životu. Adam Kupka se svou 6.D
zařídil dodání neprodaného oblečení z
bazaru do dětského domova v Příbrami.
Podporovali jsme PBIS.

Bylo samozřejmě i spousta nápadů, které parlament nedotáhl – výstava obrazů,
vymyslet, jak více šetřit vybavením toalet a tříd, jak více propagovat parlament a další.
Bylo jich však naštěstí méně a představovaly podnět pro učení otázkami: Co se zadrhlo?
Co bychom mohli příště udělat jinak? Apod.

Cílem školního parlamentu je mimo jiné pozitivně ovlivňovat školu a přivádět žáky k
zodpovědnosti za ni tak, aby v budoucnu cítili odpovědnost za prostředí a stát, ve kterých
žijí. Věříme, že jsme k tomu i letos malým dílem přispěli.
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Vyhodnocení primární prevence na ZŠ Mníšek pod Brdy za školní rok
2023/2024

I v letošním školním roce jsme se intenzivně věnovali prevenci rizikového chování
na naší škole. V průběhu měsíce února došlo k revizi školního řádu a zpřísnění
výchovných opatření, především za požívání, distribuci a držení omamných látek v budově
školy či školním areálu. Aktualizací jsme dále reagovali na nově vydaný metodický pokyn k
prevenci záškoláctví a v reakci na vzniklé situaci jsme se snažili ošetřit ve školním řádě i
možnou prevenci šikany zaměstnanců školy. Žáci jsou vedeni k chování v rámci
společenských norem tak, aby nedocházelo k šikanování či projevům rasismu vůči
jednotlivci nebo skupině. Žádoucí chování a jeho nácvik je dále akcentován i díky projektu
PBIS, který se snaží v žácích posilovat žádoucí vzorce chování.

Škola má v tuto chvíli aktualizovaný preventivní program, který odpovídá stavu
školy, popisuje současnou situaci z hlediska řešení rizikových situací a jejich řešení.
Součástí preventivního programu je i detailně propracovaný krizový plán školy, který je
volně přístupný všem zaměstnancům školy a byli s ním seznámeni v rámci pedagogické
rady. Případné kontakty a postupy naleznou právě v tomto dokumentu.

Na škole funguje školské poradenské pracoviště, které tvoří metodik prevence,
výchovné poradkyně, sociální pedagog a speciální pedagogové. Škola spolupracuje s
nestátní organizací Magdaléna o. p. s., která se specializuje na primární preventivní
programy, s organizací ACET a Vítem Hrbáčkem. Škola pro kalendářní rok opět žádala o
dotaci na realizaci primární prevence v rámci vyhlášené výzvy Středočeského kraje -
Žádost byla přijata a splnila veškerá kritéria. Dotace však byla schválena, z těchto
finančních prostředků budou financovány programy společnosti ACET programy
zaměřené na práci s třídní dynamikou s Vítem Hrbáčkem.

Primární prevence pro 1. stupeň je zakotvena v ŠVP a třídní učitelé s dětmi témata
probírají přímo ve výuce, konkrétně pak ve třídnických hodinách, které jsou pravidelně
zařazovány do výuky. Dále jsou pak zařazovány bloky primární prevence od organizace
ACET. Ke konci června bude rozvázána
smlouva se společností ACET a lektorem
panem Koťátkem a od nového školního roku
budou programy na 1.stupni zajišťovány
Hope4Kids.

Bloky primární prevence pro žáky 2.
stupně byly letos zajištěny v rámci třídnických
hodin společně s třídními učiteli. Dále pak
třídy navštívila paní Štisová od Policie ČR,
která se zaměřuje na kyberbezpečí a
prevenci návykových látek. V rámci podpory
prevence šikany a potírání problematického
chování navštěvuje jednou měsíčně vybrané
třídy Vít Hrbáček, který s žáky velmi efektivně nastavuje pravidla komunikace, aby
nedocházelo k výše zmíněným jevům. Ve všech třídách 6. ročníku probíhal preventivní
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program Unplugged pod vedením metodičky prevence Karoliny Moslerové.

Letos byla zařazena i aktivita na podporu správného chování jako účastník
silničního provozu od organizace Besip. Dopravní výchovu a pravidla silničního provozu si
vyzkoušely děti 1. stupně díky Městské policii.

Žáci šestých až osmých ročníků se jako každoročně zúčastnili adaptačních výjezdů
pro podporu nového kolektivu, které jsou pravidelně zařazovány vždy na začátku školního
roku. Stejně tak je tato aktivita zařazena i pro nový školní rok.

Se všemi žáky neustále pracují i všichni vyučující formou komunikace, názorného
příkladu jednání a v neposlední řadě též při hodinách výchovy k občanství, výchovy ke
zdraví či etické výchovy.

Hodnocení činnosti školní družiny

Ve školním roce 2023/2024 byla kapacita školní družiny (ŠD) maximálně 350 dětí a
pokryla zájem všech přihlášených dětí z 1. - 4. ročníků. Školní družina pracovala ve 12
odděleních, která měla svá zázemí v budově pavilonu. Vzhledem k celkové naplněnosti
kapacity školy využívala kmenové třídy
zejména 1., 2. a 3. ročníků.

Jednotlivá oddělení školní družiny
pracovala individuálně, ale v souladu se
vzdělávacím plánem tak, aby byl zajištěn
rozvoj a upevňování klíčových kompetencí
důležitých pro správný vývoj dětí v oblasti
vzdělávání, chování a osobnostně sociálního
rozvoje. V průběhu školního roku měly děti
možnost zúčastnit se zajímavých vzdělávacích
a kulturních programů. Např. divadelní
představení – O dvanácti měsíčkách,
kouzelnické představení, výukový program – Tanec s kozou, výtvarná dílna a oblíbené
programy s panem Stolínem (Muzikohraní, přednáška o hadech, Jak se Honza naučil
třídit).

Paní vychovatelky pro děti uspořádaly také zábavné programy (Halloweenská party,
Masopustní karneval, sportovní odpoledne).

Všechny vychovatelky se účastní školení, které si vybírají individuálně dle vlastního
zájmu a potřeb. Na podzim 2023 se zúčastnily školení PBIS (pozitivní podpora chování)
společnosti SOFA (Society for all). Pracovní porady ŠD se konaly 1x za měsíc a řešily
jsme na nich organizační a provozní záležitosti, specifické potřeby žáků a plnění
tematického plánu ŠD. Na jaře proběhla ve školní družině supervize pod vedením paní
Lenky Rybářové.
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Společně plánované akce pro příští školní
rok:

· Zdobení vánočního stromu
· Dětský den na školním hřišti
· Projekt Puntíkový den
· Zápis do 1. tříd
· Knoflíkový trh
· Velikonoční snídaně

Předpokládáme, že v příštím školním roce bude mít školní družina 12 oddělení
(celkem 330 žáků).

Zpracovala Marcela Zemanová, vedoucí školní družiny

Další údaje o ZŠ, které považujeme za důležité (naplňování cílů, vizí, priorit
apod.)

Zakládáme si na tom, že dlouhodobě pracujeme s filosofií naší školy:
● s hodnotami, které předáváme našim žákům,
● s dlouhodobými cíli.

Letos jsme započali s úpravou školního vzdělávacího programu – budeme na
něm pracovat celý příští rok. Naším cílem je

a) mít stanovený soubor základních dovedností, které žáci ovládají v uzlových
bodech (zejména při přechodu na 2. stupeň a na konci školní docházky);

b) aby školní vzdělávací program maximálně odpovídal vzdělávacím potřebám žáků
a učitelů;

c) provést systémovou úpravu.

Na konci minulého školního roku jsme ve spolupráci s žáky, učiteli a vedením dali
dohromady Desatero, soubor pravidel chování, kterým jsou všechna další pravidla
podřízena a platí pro všechny – žáky i zaměstnance. V průběhu školního roku jsme každý
měsíc ve třídách věnovali posilování jednoho bodu z Desatera a nadále v tom budeme
pokračovat. Naším cílem jsou stabilní, jasně nastavená pravidla, která všichni znají,
respektují a dodržují včetně jasných kroků v případě jejich nedodržování.

V tomto roce jsme také odstartovali projekt Patron, jehož cílem je větší zapojení
žáků do chodu školy. Tento cíl ještě potřebujeme podpořit.
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V čem máme ještě práci před sebou, je banka nástrojů pro učitele, jak pracovat s
žáky a s filosofií školy. Co se nám dosud nepodařilo posunout, je odrazit filosofii v
prostorách budovy školy. Je třeba zapracovat na větším zapojení žáků do chodu školy.

Celkový přehled dlouhodobých cílů školy:

Pedagogika

1. Všichni pracovníci se drží hesla školy: „Škola pro život“. Učitelé vycházejí z možností a
potřeb svého třídního kolektivu a dle toho volí učební metody a techniky.

2. Ve škole pracují kvalitní učitelé, jejichž cílem je vybavit žáky dovednostmi potřebnými
pro běžný život a probudit v nich zájem o další vzdělávání.

3. Ve škole pracují učitelé, kteří na sobě během roku pracují. Další vzdělávání pedagogů
je zaměřeno na metody a formy, které dokážou žáky motivovat ke školní práci tak, aby
pracovali se zájmem a tvořivě.

Lidé

4. Škola má bezpečné, tvořivé a vstřícné klima pro všechny zúčastněné.

Vztahy s veřejností

5. Škola má korektní vztahy se všemi partnery.

6. Škola je otevřená netradičním formám spolupráce s rodiči a dalšími organizacemi ve
výchovně-vzdělávacím procesu.

7. Škola má zpracovanou koncepci public relations směrem k veřejnosti pomocí tradičních
i nových médií. Veřejnost je o škole pravidelně informována a školu vnímá pozitivně.
Všichni pracovníci školy se na pozitivním obrazu školy aktivně podílí.

8. Škola má funkční systém práce s novými médii.

Řízení a procesy

9. Škola je stabilní, má nastavena jasná pravidla svého fungování, která všichni znají,
respektují a dodržují. Jsou jasné kroky v případě nedodržování pravidel.

10. Škola je schopna vyrovnávat se s přetlakem žáků. K tomu buduje nové prostory a
modernizuje stávající.

Finance

11. Škola se cíleně zabývá fundraisingovou strategií, má koncepci v této oblasti, kterou
naplňuje.

12. Škola se zapojuje do různých projektů a grantů s cílem získávání nových dovedností
nového know-how, ale také i důvodů finančních.

Josef Porsch, učitel a mentor
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Školní jídelna ve školním roce 2023/2024

Jídelna má v tuto chvíli stále kapacitu 1 050 strávníků a jsme schopni stravovat jak
žáky naší školy, tak i její zaměstnance. Kapacita školní jídelny je v současné době
naplněna. Školní jídelna nabízí žákům a zaměstnancům školy výběr ze dvou jídel a dále
vaříme i jídla bezlepková pro vybrané strávníky.

Na letní měsíce (od 17.6.) je plánována 1. část rekonstrukce vnitřních prostor - mycí
části (stavební práce včetně rozvodů vody, odpadů a elektřiny, instalace pásové myčky a
myčky na tzv. černé nádobí). Na příští rok se
připravuje zateplení budovy a střecha, na které
získal zřizovatel dotaci. Ve vnitřních prostorách by
se mělo pokračovat v roce 2026. Termíny a rozsah
se budou upravovat i v návaznosti na možnosti
získání dotací.

Školní jídelna již několikátým rokem
spolupracuje s nadací Women for Women, která
zprostředkovává finanční prostředky na úhradu
obědů pro děti a rodiny, jejichž situace není příznivá.
Letos se nám podařilo úspěšně realizovat 66 žádostí. Zároveň, spolu s vedoucí ŠPP
Maruškou Solničkovou, jsme vytipovali dalších 14 dětí, které získaly dotaci na obědy od
Patrona dětí, z.ú.

Budova školy a celkové prostředí

Před zahájením školního roku 2023/2024 došlo k výmalbě hlavní chodby přízemí.
Na zdech jsou malby týkající se tématu ochrany planety a životního prostředí, téma
osobního rozvoje a růstu a dalších otázek. Žáci se tak poutavou formou mohou seznámit s
řadou zajímavostí. na konci školního roku byla podobnými prvky vyzdobena místnost pro
stravování zaměstnanců, která je někdy využívána též k poradám či jednáním s rodiči.
Během letních prázdnin 2024 proběhla renovace povrchů ve vstupní hale školy.
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Zahrada a hřiště školy

Venkovní hřiště bylo v podzimních měsících nově osazeno osvětlením, aby zde
mohly probíhat volnočasové aktivity i během zimních měsíců, kdy je dříve tma.

Materiálně technické vybavení

● Doposud máme celkem 14 interaktivních tabulí.
● Jako doplněk klasické výuky velice často využíváme mobilní učebny (iPady,

Chromebooky). Podařilo se nám vybavit školu další mobilní účebnou.Celkem máme
25 ks Chromebooků Acer. Ve výuce informatiky dále žáci mohou využít robotů
Sphero Bolt a Blue-botů.

● Škole se daří získávat další finanční zdroje na podporu rozvoje počítačové
gramotnosti. Buď se jedná o finance uspořené zlepšeným ekonomickým
fungováním školy (např. úspory na energiích), nebo realizační výstupy různých
projektů. Všichni učitelé mají k dispozici notebooky, v kabinetech jsou multifunkční
tiskárny.
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Stav v oblasti kvalifikovanosti pedagogů

Škola nadále podporuje veškeré aktivity související se zvyšováním kvalifikace
pedagogického sboru. Nejedná se samozřejmě pouze o učitele, ale i o podporu dalších
doplňujících profesí, jakými jsou např. asistenti pedagoga nebo vychovatelé.

V letošním roce škola pokračovala v projektu Erasmus + s názvem Informační a
komunikační technologie ve výuce, díky kterému měli pedagogové možnost výjezdu do
zahraničí. Během těchto pobytů docházelo ke stínování na zahraničních školách. Škola
investuje do vzdělávání učitelů v oblasti jazykové výchovy, jak již bylo zmíněno dříve. Dále
je podporováno i získávání nových znalostí souvisejících s novou metodou výuky
matematiky podle profesora Hejného. Snažíme se doplňovat vzdělání pedagogů i v oblasti
mentoringu, IT, učitelé absolvují řadu dalších kurzů a školení (např. kritické myšlení, kurzy
ZaS, školení preventistů, výchovných poradců, kurzy ekologické výchovy, etické výchovy,
hudební letní školy atd). Na jaře 2023 proběhl kurz Zdravotníka zotavovacích akcí, během
kterého se pedagogové naučili základy první pomoci a ošetřování. Po absolvování kurzu
jsou pedagogové způsobilí k vykonávání zdravotníka např. na škole v přírodě či jiných
školních akcích. Pedagogové měli možnost se zúčastnit semináře s Michalem Dubcem,
který byl zaměřený na rozvoj komunikačních dovedností.

Rovněž podporujeme další kvalifikační studium u koordinátorů. Vedení školy se
vzdělává v mentoringu a vedení lidí.

V letošním roce se zaměřila naše pozornost i na společné vzdělávání v oblasti
formativního hodnocení, které se nám zdá užitečné i vzhledem k okolnostem dnešního
světa a naladění společnosti.

Snažíme se podporovat loajalitu zaměstnanců vůči škole. Ne vždy se nám to
bohužel daří, konkurenční soukromé školy jsou bohužel schopny nabídnout zkušeným
pedagogům lepší finanční podmínky.
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Základní škola Mníšek pod Brdy, okr.Praha západ
Komenského 420, 252 10 Mníšek pod Brdy,IČO:47005203

Ekonomická část výroční zprávy za rok 2023
Vyúčtování hospodaření za rok 2023

ROZBOR

hospodaření k 31. 12. 2023

Závazné ukazatele

K zajištění základního provozu, byla škole pro rok 2023 poskytnuta provozní
dotace celkové výši 11.903.181,52 Kč Kč.

Z toho činily jednotlivé ukazatele v tis. Kč:

Čerpání nákladů k 31.12.2023
501-Materiál 7323 tis.
Z toho spotřeba potravin ve ŠJ 5.608 tis.
502-Energie

3309 tis.
511-Opravy

1128 tis.
512-Cestovné

250 tis.
513-Pohoštění,repre předměty

37 tis.
518-Služby

1744 tis.
521-Platy,OON (z toho OON 222 tis.)

760 tis.
524-525 Zákonné odvody

185 tis.
527-Zákonné sociální nákl.

316 tis.
551-Odpisy

452 tis.
558-DHM 1265 tis.
549-Ostatní náklady z činnosti 94 tis.
563-Kurzové ztráty 1 tis.

CELKEM NÁKLADY 16864 tis.
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Příjmy k 31.12.2023
602-Výnosy z prodeje služeb 6883 tis.

Z toho stravné ŠJ 5.604 tis.)

648-Čerpání fondů (dle usnesení RM č. 18/2023) 169 tis.

649-Ostatní výnosy z činnosti 262 tis.

662-úroky 2 tis.

672-výnosy-dotace na provoz 11903 tis.

672- podíl odpisů IROP 145 tis.

Celkem výnosy 19363 tis.

CELKEM hosp. výsledek- hlavní činnost k 31.12.2023 2499 tis.

I. Doplňková činnost

Škola realizuje doplňkovou činnost zejména v podobě krátkodobých a
dlouhodobých pronájmů a to především pronájem staré a nové tělocvičny a umístění 1ks
prodejního automatu.

Dosažené výnosy z doplňkové činnosti k 31.12.2023 činily 1 516 tis. Kč, náklady na
dosažení těchto výnosů činily celkem 1.254 tis. Kč. Výsledek hospodaření běžného
účetního období doplňkové činnosti k 31.12.2023 činí 262 tis.

II. Projekty a dotace

● dotace MŠMT platy, OON, ostatní (pojistné, FKSP, ONIV), celkem 78.914 tis.
● dotace MŠMT - Národní plán obnovy – na doučování žáků v roce 2023, celkem

114 tis.
● dotace MŠMT - Národní plán obnovy – za účelem prevence digitální propasti v

základních a středních školách, celkem 192 tis.
● dotace Erasmus+ pro projekt Informační a komunikační technologie ve výuce.

Projekt realizován v projektovém období od 1. 8. 2022 do 31. 1. 2024. Maximální
výše grantu činí 24.241,- EUR.

● dotace ŠABLONY III na realizaci výstupů a jednotek výstupů aktivit
zjednodušeného projektu s názvem projektu „Spolu na cestě III“. Datum zahájení
1.9.2021 a datum ukončení 30.6.2023. Celkové způsobilé výdaje projektu: 1.505 tis

● dotace OP J.A. Komenský – datum zahájení 1. 7. 2023, datum ukončení 31. 12.
2025, celkem 4.718 tis.
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III. Závěr

Organizace vykázala k 31.12.2023 z prostředků na provoz zisk 2.499.667,99 Kč a
z doplňkové činnosti zisk ve výši 262.460,41 Kč. Celkem zisk za rok 2023 činí
2.762.128,40 Kč.
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Závěrečné slovo ředitelky

Školní rok 2023/2024 byl charakterizován těmito základními faktory a
změnami. 

Škola nadále pracuje nejen na své vizi, kterou začala tvořit před více než šesti
lety, ale především na svém rozvoji. Škola již poslední dva roky zůstává na téměř
stejném počtu žáků i vzhledem k téměř 100% naplněnosti. Ale přichází k nám noví
zaměstnanci, které je nutné seznámit s naší vizí. Musíme poznat jejich pohled na
vzdělávání a podpořit je. O to se snažíme, ale nejen u těch nových. Rovněž
přihlížíme k vývoji společnosti, technologickému vývoji, AI, primární prevenci a
samozřejmě sledujeme nové trendy ve vzdělávání. 

Vítáme a podporujeme snahu zaměstnanců neustále si doplňovat své znalosti
i všeobecný rozhled. Domnívám se, že vysoká odborná úroveň našich učitelů má
zásadní vliv na kvalitu vzdělávání a promítá se do všech možných kategorií včetně
úspěšnosti v přijímacích řízeních na vyšší vzdělávací stupně. Sami učitelé přišli s
myšlenkou, že jedno pondělní odpoledne v měsíci chtějí věnovat sdílení dobrých
nápadů a zkušeností. To je splněný sen každého ředitele.

Škola se snaží dostatečnou prevencí zajistit bezpečné prostředí pro všechny
žáky i zaměstnance školy. Ve školním roce jsme prošli školením PBIS a sestavili si
tým, který se prevencí zabývá. Hodně jsme o problémovém chování hovořili i se
žáky, kteří nám sami říkali, co je trápí. Školní parlament dlouhodobě pracoval na
pomoci škole, sobě i pedagogům. Na další školní rok máme několik návrhů na
aktivní přestávky, nakoupíme potřebné vybavení, aby žáci trávili svůj volný čas
smysluplně. Rovněž polovina učitelského sboru absolvovala školení aktivního
útočníka, které se ukazuje v současné době jako nezbytné.

S končícím školním rokem byl opět velký přetlak počtu žáků hlásících se na
střední školy oproti jejich kapacitním možnostem. Došlo sice na možnost navýšení
přihlášek na SŠ na tři, a přestože byl počet škol navýšen, stále mezi žáky panovala
obava, že se na SŠ nedostanou. Byli jsme však mile překvapeni z úspěšnosti přijetí
našich žáků. Pokud se nedostali na první zvolenou školu, což byla téměř ve všech
případech prestižní gymnázia, úspěch na druhé škole se dostavil. Přeji jim
úspěšnou cestu životem.

Díky opatření v předchozím roce, kdy jsme omezili přijímání nových žáků na
ty s trvalým pobytem v Mníšku pod Brdy, jsme v letošním roce mohli přijmout i
téměř všechny žáky z okolních obcí, kteří se k nám přihlásili. 

Kapacitu školy již však není možné ani reálné navyšovat, proto celkových 975
žáků v naší škole je maximální možný počet. Tím jsme zcela vyčerpali kapacitní
možnosti našich budov, a proto nejsme schopni nabídnout vzdělávání v přípravné
třídě, kterou bychom jinak zájemcům rádi nabídli. 

Finanční situace školy byla ve školním roce příznivější než jsme očekávali.
Podařilo se nám hodně peněz ušetřit na energiích. Jednak cena oproti původně
avizovaným cenám klesla a ještě jsme zvolili vhodný způsob soutěžení ceny na
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burze, které škole přineslo zůstatek vyšší než 2,5 mil. Kč. I díky tomu jsme se se
zřizovatelem mohli dohodnout, že do plánované první etapy rekonstrukce školní
jídelny budeme moci nakoupit více vybavení. 

Dále pokládám za vhodné se zmínit, že v minulém roce byla zaslány během
velmi krátkého časového intervalu na školu dvě stížnosti na Českou školní inspekci.
Obě podání byla ze strany ČŠI po místním šetření vyhodnocena jako
neopodstatněná.

Závěrem bych chtěla poděkovat vedení města za podporu, které se nám
dostává v případech, kdy je třeba součinnost zřizovatele. 

Věřím, že další školní rok přinese nové projekty, inspirace a nápady.

Michaela Pažoutová

Podle § 1/ zákona č. 106/199 Sb. o svobodném přístupu k informacím bylo v tomto školním roce
a) 6 rozhodnutí o odmítnutí žádosti - nepřijetí k základnímu vzdělávání z důvodu naplněnosti kapacity

školy
b) 0 odvolání proti rozhodnutí
c) 0 stížností podaných podle § 16a

Projednáno školskou radou dne 2. 9. 2024

Výsledek projednání: jednomyslně schválena

V Mníšku pod Brdy dne 4. 9. 2024

Podpis ředitelky
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